



***Le texte français se trouve ci-dessous...***

**Please do not REPLY to this email. Contact us [here](#).**



Hi everyone... It's Cindy writing to you just back from this year's National AGM. It was a great meeting—especially a bit easier for me this time around without any hosting duties! We had a full agenda, excellent presentations, and lots of discussion on some

important developments. I've shared the key highlights below, but if you have any questions about the AGM, feel free to reach out to me at [general@bytownchapter.com](mailto:general@bytownchapter.com) and I'll do my best to answer them.

One of the most difficult discussions centered around a recent decision from Canada Post: they will no longer be supporting the Heritage Club with seed funding or reward funds, and they are ending free newsletter mailing privileges for the foreseeable future. While By-Town made the transition to email distribution a few years ago—saving both printing costs and envelope-stuffing time—this change will have a significant impact on many chapters that still rely on traditional mail.

Of even greater concern is the loss of the annual seed and reward funding (historically about \$50,000 nationally), which was distributed based on membership, community involvement, volunteer hours, and support for corporate programs like the Santa Letter-writing campaign and the Canada Post Community Foundation. For By-Town, these funds helped us offer the subsidized events you've enjoyed over the years.

While we understand Canada Post's significant financial challenges, we also strongly believe that our 19,000+ Heritage Club members contribute a great deal in return—through thousands of volunteer hours, charitable donations, and community involvement, all proudly done in the name of the company. The presidents at the AGM agreed: this decision is short-sighted and risks undermining a strong, community-driven corporate legacy.

As a result, a firm but respectful letter will be sent from the national executive to Canada Post. It will say that while we are in complete understanding of the financial situation the company is in, and the potential of further strike action, we believe we bring considerable value to the company and its programs. And that unless funding is reinstated next year, chapters will reconsider their participation in corporate programs and could operate simply as local Heritage Clubs. The only exception discussed was the Letters to Santa program, as many members feel a deep connection to it because of the children—not the company. Still, we agreed that unity in our response is key, and we'll continue to monitor how things develop.

On a more positive note, we explored cost-saving ideas at both local and national levels, and you'll hear more about these in future updates.

We also heard excellent presentations from our partners—belairdirect, Specsavers, and HearingLife—who offer some great member-only benefits. For example:

- belairdirect travel insurance stays competitive even with a small premium increase this year,
- Specsavers offers enhanced eye exams that go above the standard and are still covered by OHIP if you're 65+,
- and HearingLife not only provides great service, but they'll even match COSTCO pricing!

One of the highlights was a Zoom presentation from Michael Butera, Canada Post's Vice-President of the Pension Fund and Chief Investment Officer. It included important information, and the national executive is working on getting a transcript that we can

link to for the next newsletter—stay tuned.

Lastly, we voted on a positive change to the club's constitution: employees with 20 years of service (rather than 25) are now eligible to join. If you know someone close to that milestone, please encourage them to join us!

All in all, it was a busy and productive few days, and I came back feeling proud of what the work we are doing in our group and across the country. Every time we gather—whether at a meeting, an event, or just in conversation—I'm reminded of the pride we all share in our work and the friendships we continue to enjoy.

Your By-Town executive looks forward to seeing you soon!

**Cindy Daoust**  
**President**  
**By-Town Heritage Club Chapter**

**Welcome new members...**

We are thrilled to be welcoming more new members, we appreciate the support! A hearty By-Town welcome to: Marc Theriault, Cathy Lamoureux, Janet Oakley, Risto Gostimirovic, Jacques Laurin, Paul Willson and Ann Therese MacEachern. And a warm 'welcome back' to reinstated member Patricia Ireland!

For members who have not renewed their membership for 2025, this is the last newsletter you will receive. We will send you a final email in the next week or so (if you don't receive an email, you have already renewed!), hoping to get your dues payment, but then we'll be updating our mailing list. If you haven't paid your 2025 dues, please do so now. Thank you!



**Let's have lunch...**

Our lunches are getting very popular again, we're back at pre-COVID numbers for some of the latest lunches. Yeah! A reminder that it is important for you to both register, if you plan to attend the lunch, and cancel if your plans change. Some restaurants are limiting our reservation numbers, which means we may have to turn down some people, and others are charging for unoccupied seats. Large groups are a bit problematic for them, it seems. Please register if you plan to attend and also cancel if you are unable to make the lunch. Thank you!

Last call for the June lunch... Thursday, June 5 at the (ever popular!) [Hometown Sports Grill](#) (1525 Bank Street). We'll gather starting at 11:30 a.m. Please [register now](#) if you plan to attend.

Our July lunch will be held on Thursday, July 3, starting at 11:30 a.m. We'll be gathering at [Stacked Smoke Meat and Grill](#) (2769 Bank Street). Please [register now](#) if you plan to attend. Hope to see you there!

Save the date:

- August 7 – August lunch (location to be confirmed)
- September 4 – AGM and September lunch (KS on the Keys)

Details and registration links in the next newsletter!

April and May lunch pictures...



**Don't FOREget to check out these event updates...**

This year's golf tournament will be held on Wednesday, July 16 at [Emerald Links](#). As always, our event is set up as a fun day, come on out and join in the fun – hit (or not...) a few balls, share a few laughs, enjoy a drink and delight in a good meal – all in the name of friendship, golf, and fun.

When: Wednesday, July 16 at 1:00 p.m.

Where: Emerald Links Golf Course

Cost: \$95 (portion sponsored by the By-Town Heritage Club), for 18 holes of golf and golf cart, for By-Town Heritage Club members. \$105 for non-members.

Register via [email](#). Let us know if you have a foursome ready to go or if you wish to be placed

with other golfers and if you will be staying for dinner. Dinner will be ordered from the menu and is not included in your golf day registration cost. Please register and pay by June 15. Payment information is at the end of this newsletter. You are also welcome to join us just for dinner... please send us an email to let us know you'll skip the golf but join us for dinner!

In other event news... We were thrilled with the wine tour response which sold out in hours! Yes, you read that correctly... hours! It became clear to the organizing committee, as we worked on the 'plan', that what we do on the tour is quite unique. There are other wine tours traveling to Niagara and Prince Edward County, but they seem very, well, wine limited. Most only hit a very few wineries so, either we are – how shall we say this – eager wine enthusiasts or the other tours are for amateurs! Either way, we are looking forward to exploring the Niagara region and its wineries – sharing some good food, good laughs and, of course, some wine! Thank you for your enthusiastic support for the tour...

And we're also pleased the June theatre/concert activity is also sold out!

We are hoping to add an October activity to the roster and already have the holiday gala event booked (we are exceptionally well-organized this year!), more details coming soon.



#### **An update on the website and newsletter distribution saga...**

We have successfully shut down the old website (no more Russian porn or gambling sites!) and transferred all relevant information (newsletters, executive team, photo galleries, membership information and benefits, etc.) to the national website. Visit the national website [here](#). And find By-Town's information [here](#). And yes, we know the national site is a bit static, but the move is going to save us some money and take the worry about hacking away from the executive team. There's also our [Facebook page](#) (Facebook – search By-Town Heritage Club) that will always be updated with events and activities.

We may also be switching how we email the newsletter, more on that next month. That's it for this newsletter. Stay well, enjoy the sunshine!

*Your By-Town Heritage Club Executive*

---



Bonjour tout le monde... C'est moi, Cindy qui vous écrit de retour de l'AGA nationale. Ce fut une belle rencontre – surtout plus facile pour moi cette année sans les tâches d'hôtesse! Nous avons un programme chargé, d'excellentes présentations et maintes discussions d'importants développements. J'en partage quelques-unes ci-bas, mais si vous avez des questions au sujet de l'AGA, n'hésitez pas à me contacter au [general@bytownchapter.com](mailto:general@bytownchapter.com); je ferai mon possible pour vous répondre.

Une des discussions les plus difficiles concernait une décision récente de Postes Canada: la Société ne donnera plus au club Héritage de financement d'amorçage ou de fonds de récompense et il n'y aura plus de privilège de courrier gratuit dans le futur proche. Quoique le chapitre By-Town se soit transitionné aux envois courriels il y a quelques années – nous épargnant des coûts d'impression et des efforts de mise sous enveloppe – ce changement aura un impact significatif sur plusieurs chapitres qui se fient encore au courrier postal.

Ce qui est le plus douloureux est la perte du financement d'amorçage et de récompense (historiquement environ 50 000 \$ de par le pays), qui était distribué selon l'adhésion, l'engagement communautaire, les heures de bénévolat et le soutien aux programmes d'entreprise tels que la campagne de lettres au Père Noël et la Fondation communautaire de Postes Canada. Ces fonds monétaires ont aidé au chapitre By-Town à offrir des événements subventionnés dont vous avez joui au long des années.

Bien que nous comprenions les défis financiers de Postes Canada, nous croyons fermement que nos plus de 19 000 membres du club Héritage contribuent grandement en retour – par leurs milliers d'heures de bénévolat, de dons de charité et d'implication communautaire – tout offert fièrement au nom de la Société. Le président national a dit lors de l'AGA qu'il est d'accord: cette décision semble être à courte vue et risque de saper un héritage d'entreprise fort et axé sur la communauté.

Donc, l'exécutif national fera parvenir une lettre ferme, mais respectueuse à Postes Canada. La lettre indiquera que, quoique nous comprenions entièrement la situation financière de la Société, nous croyons que nous apportons une valeur considérable à l'entreprise et à ses programmes. De plus, à moins que le financement soit rétabli l'an prochain, les chapitres du club repenseront leur participation dans ces programmes et

pourraient fonctionner simplement en tant que chapitres locaux du club Héritage. La seule exception serait la campagne de lettres au Père Noël parce que plusieurs membres s'y dévouent pour l'amour des enfants – pas tant pour la Société. En fin de compte, nous étions tous d'accord que l'unité dans notre réponse est essentielle et nous continuerons de voir comment les choses se passent.

Sur une note plus positive, nous avons exploré des idées de réduction des coûts à l'échelle locale et nationale; je vous en dirai plus long à l'avenir.

Nous avons également entendu d'excellentes présentations de nos partenaires – belairdirect, Specsavers et HearingLife – qui nous offrent de bien bons avantages réservés au membres. Par exemple:

- l'assurance-voyage de belairdirect demeure compétitive même avec la légère augmentation de prime cette année,
- Specsavers offre des examens de la vue qui vont au delà de la norme et qui sont couverts par OHIP pour les âgés de plus de 65 ans,
- et HearingLife nous offre un excellent service avec des prix similaires à ceux de COSTCO!

Un point culminant fut la présentation Zoom de Michael Butera, Vice-président, Caisse de retraite, et directeur des placements. Michael nous a transmis des renseignements importants que l'exécutif national veut nous offrir via un lien que nous ajouterons dans notre prochain bulletin – demeurez à l'écoute.

Puis aussi, nous avons voté pour un changement positif à la constitution du club: les employés qui ont plus de 20 ans de service (au lieu de 25 ans) sont maintenant éligibles à se joindre au club. Si vous connaissez quelqu'un qui est proche de cette étape, encouragez-les à se joindre!

De toute part, nous avons été occupés et productifs durant ces quelques jours; j'en suis revenue fière de ce que nous représentons. Chaque fois que nous nous rassemblons – soit à une réunion, un événement ou juste en conversation – je retrouve la fierté partagée dans nos œuvres et les amitiés dont nous jouissons tous.

Votre exécutif By-Town a bien hâte de vous revoir! Chaleureusement...

**Cindy Daoust, présidente**  
**Club Héritage chapitre By-Town**

**Bienvenue aux nouveaux membres...**

Nous accueillons avec joie un bon nombre de nouveaux membres; merci de votre appui! Bienvenue à Marc Thériault, Cathy Lamoureux, Janet Oakley, Risto Gostimirovic, Jacques Laurin, Paul Willson et Ann Therese MacEachern. Et bon retour à Patricia Ireland!

Avis aux membres qui n'ont pas renouvelé leur adhésion de 2025, ceci est le dernier bulletin que vous recevrez. Un dernier courriel vous sera acheminé dans une semaine environ (à moins que vous n'ayez déjà payé), vous demandant votre cotisation, puis nous mettrons notre liste d'envois à jour. Si vous n'avez pas payé votre cotisation pour l'année 2025, faites-le maintenant. Merci!



### Une traite au resto, peut-être...

Nos sorties au restaurant redeviennent très populaires; nous sommes aux nombres d'avant la pandémie lors de certains dîners. Youpi! Un rappel qu'il est important de vous inscrire au dîner et de nous aviser si vous ne pouvez plus y être. Certains restaurants affichent une limite du nombre de réservations, ce qui nous oblige à refuser certains membres, tandis que d'autres nous facturent pour les sièges vides. Les gros groupes semblent être un problème à certains endroits. Veuillez donc vous inscrire si vous désirez dîner avec nous et nous aviser si vos plans changent. Merci!

Dernier appel pour le dîner de juin... jeudi, le 5 juin, à partir de 11 h 30 au très populaire [Hometown Sports Grill](#), situé au 1525 rue Bank. [Inscrivez-vous](#) maintenant.

Le dîner du mois de juillet aura lieu le jeudi, 3 juillet au [Stacked Smoke Meat and Grill](#), situé au 2769 rue Bank, à partir de 11 h 30. [Inscrivez-vous](#) si ça vous en dit.

Une date à surveiller:

- Le 7 août – le dîner du mois d'août (l'endroit à confirmer)
- Le 4 septembre – notre assemblée générale annuelle et dîner au [KS on the Keys](#)

Les détails et lien d'inscription paraîtront dans le prochain bulletin!



### **Notre journée de golf – Inscrivez-vous!**

Nous espérons que vous nous rejoindrez à [Emerald Links](#) le 16 juillet prochain pour notre journée annuelle de golf! Comme toujours, notre événement est organisé comme une journée amusante, pour le plaisir... Venez vous amuser et frapper (ou pas...) quelques balles, partager des rires, prendre un verre et savourer un bon repas – tout cela au nom de l'amitié, du simple plaisir de golfer, et pour s'amuser.

- Quand : le jeudi, 16 juillet à 13 heures
- Où: Club de golf Emerald Links
- Coût : 95 \$ (le club Héritage en couvre une partie), pour 18 trous et une voiturette pour les membres du club Héritage; pour les non-membres, 105 \$.

Inscrivez-vous par [courriel](#). Avisez-nous si vous avez un quatuor prêt à partir ou si vous souhaitez être placé avec d'autres golfeurs, et si vous resterez pour le dîner. Le dîner sera commandé à partir du menu et n'est pas inclus dans votre paiement de la journée de golf. Veuillez vous inscrire et payer avant le 15 juin. Les détails de paiement sont à la fin de ce bulletin. Vous êtes les bienvenus pour vous joindre au dîner... veuillez nous aviser par courriel si vous ne jouerez pas au golf, mais serez des nôtres pour le dîner!

Nous étions ravis que la tournée des vignobles se soit vendue en quelques heures! Oui, vous avez bien lu... heures! Le comité d'organisation a vite constaté, en formulant le 'plan', que ce que nous faisons durant la tournée est unique. Il existe d'autres tournées organisées qui circulent dans le Niagara et le Prince Edward County, mais elles semblent, disons, un peu fades. La plupart ne touchent que quelques rares vignobles, donc, ou bien nous sommes – comment dire – des passionnés enthousiastes du vin ou les autres tournées sont pour les amateurs! De toute façon, nous avons hâte d'aller explorer les vignobles de la région du Niagara – partager de la bonne bouffe, des rires et, bien sûr, du bon vin! Merci pour votre ardent appui de cette tournée.

Et nous sommes également heureux que la sortie de théâtre et concert en juin soit toute vendue!

Nous espérons ajouter une activité d'octobre à notre liste et nous avons déjà réservé la sortie des fêtes (nous sommes exceptionnellement bien organisés cette année!); plus de détails à venir.



### **Une mise à jour sur la saga du site Web et de la distribution du bulletin...**

Nous avons fermé avec succès l'ancien site Web (plus de sites pornos russes ou de jeux d'argent!) et nous avons transféré toutes les informations pertinentes (bulletins, équipe exécutive, galerie de photos, renseignements sur les adhésions et avantages, etc...) au site national. Visitez le site national [ici](#); les coordonnées du chapitre By-Town sont [ici](#). Oui, oui,

nous savons que le site national est un peu statique, mais notre transition nous épargnera de l'argent et gardera éloignés de l'équipe exécutive les soucis de piratage. Il y a encore notre page Facebook (sur [Facebook](#) – cherchez By-Town Heritage Club) qui sera toujours gardée à jour de nos événements et activités.

Nous modifierons probablement la façon de vous envoyer le bulletin par courriel; plus de détails le mois prochain. C'est tout pour ce bulletin. Prenez soin de vous-même et allez jouer dehors!

### *Notre équipe exécutive du club Héritage By-Town*

#### **PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES**

**NOTE: Dues are \$20.00 per year to renew.**

#### **PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers**

- Please send an email to [treasurer@bytownchapter.com](mailto:treasurer@bytownchapter.com) with the following details:
- The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity)
- The amount of your e-transfer
- Your name and membership number

#### **ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque:**

- PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY PAYMENT
- Please send an email to [treasurer@bytownchapter.com](mailto:treasurer@bytownchapter.com) noting you would like to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque
- Make cheque out to 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' and mail to:

CHRISTIANE TAILLEUR  
74 RUE MARLENE-GOYET  
GATINEAU QC J8P 6Z5

#### **INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET COTISATIONS**

**Note : Le coût de la cotisation est de 20 \$ par année.**

#### **MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)**

- Envoyez un courriel avec les détails suivants à [treasurer@bytownchapter.com](mailto:treasurer@bytownchapter.com) :
- la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique)
- le montant de votre virement électronique
- votre nom et numéro de membre

#### **MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque :**

- VEUILLEZ NOTER QUE NOUS N'ACCEPTONS PAS LES CHÈQUES POSTDATÉS POUR TOUT PAIEMENT
- Envoyez un courriel à [treasurer@bytownchapter.com](mailto:treasurer@bytownchapter.com) en indiquant que vous nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou votre activité
- Faites votre chèque libellé à 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' et le faire parvenir à :

CHRISTIANE TAILLEUR  
74 RUE MARLENE-GOYET  
GATINEAU QC J8P 6Z5



---

*Copyright © 2025 By-Town Heritage Club All rights reserved.*

**Our mailing address is:**

HERITAGE CLUB (By-Town Chapter)  
74 RUE MARLENE-GOYET  
GATINEAU QC J8P 6Z5

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

